
Z Á P I S N I C A 
Komisie pre životné prostredie, verejný poriadok a komunálne činnosti 

Mestského zastupiteľstva v Nitre zo dňa 10.10.2024 
 
Termín konania komisie: štvrtok, 07.11.2024, o 15:00 hod, miestnosť č. 634  

Program: 

1. Otvorenie a schválenie programu zasadnutia komisie 
2. Legislatívne zmeny v oblasti odpadov, platné od 01.01.2025 – aktualizácia informácií (prizvaný: Ing. 
Ladislav Peniaško, NKS) 
3. Kontrola plnenia uznesení z predchádzajúcich zasadnutí komisie 
4. Rôzne (došlá pošta, informácie z rokovania MZ, podnety členov komisie, útvarov MsÚ, iné) 
5. Záver 

Zasadnutie komisie sa začalo o 15:02 hod. 

Prítomní: Ing. Martina Dubaiová, Ing. Jozef Halva, PhD., p. František Hollý, Mgr. Miroslav Duchoň, Ing. 
Štefan Králik, Mgr. Marián Vetrák 

Neprítomní - ospravedlnení: Ing. Jarmila Králová, PhD., prof. Ing. Viera Paganová, PhD. 

Neprítomní bez ospravedlnenia: Mgr. Ján Greššo, MVDr. Róbert Rathouský, PhD. 

Ďalej prítomní: Ing. Ladislav Peniaško – riaditeľ NKS, Mgr. Jozef Gallik, PhD. – zapisovateľ Komisie ŽP  

V rámci zápisnice Komisie ŽP sú samostatne vypísané len relevantné poznámky členov, ktoré mali 
zásadný vplyv na formovanie zasadnutia. 

Rokovanie:  

1. Otvorenie a schválenie programu zasadnutia komisie 
Pani predsedníčka komisie privítala prítomných členov komisie ŽP a prizvaného hosťa – riaditeľa 

Nitrianskych komunálnych služieb, ktorý prijal pozvanie za účelom oboznámenia členov Komisie ŽP 
o posune v legislatívnych zmenách v oblasti odpadového hospodárstva, s platnosťou od 01.01.2025 
a priniesol čerstvé aktualizované informácie.  

Predsedníčka prítomných zároveň oboznámila s navrhnutým programom, v zmysle zaslanej 
pozvánky a konštatovala, že komisia je uznášaniaschopná. Následne prítomní členovia komisie, s právom 
hlasovať, súhlasom odhlasovali navrhnutý program rokovania bez zmien. 
 
Hlasovanie:  za: 6  proti: 0 zdržal sa: 0 

 
2. Legislatívne zmeny v oblasti odpadov, platné od 01.01.2025 – aktualizácia informácií (prizvaný: Ing. 
Ladislav Peniaško, NKS) 
 

Pán riaditeľ na začiatku príspevku poďakoval za promptné prijatie na zasadnutie, nakoľko informácie 
sú čerstvé a zároveň veľmi dôležité pre Mesto Nitra. Pán riaditeľ informoval členov komisie o uzneseniach 
vlády zo dňa 6.11.2024 z rokovania vlády SR č. 58, uznesenie č. 678/2024 a č. 679/2024.  
Ide o tieto dokumenty:  
Znenie návrhu č. 678/2024: „Návrh zákona, ktorým sa mení a dopĺňa zákon č. 329/2018 Z.z. o poplatkoch 
za uloženie odpadov a o zmene a doplnení zákona č. 587/2004 Z.z. o Environmentálnom fonde a o zmene 
a doplnení niektorých zákonov v znení neskorších predpisov v znení neskorších predpisov“ a  
Znenie návrhu č. 679/2024: „Návrh nariadenia vlády Slovenskej republiky, ktorým sa mení a dopĺňa 
nariadenie vlády Slovenskej republiky č. 330/2018 Z.z., ktorým sa ustanovuje výška sadzieb poplatkov za 
uloženie odpadov a podrobnosti súvisiace s prerozdeľovaním príjmov z poplatkov za uloženie odpadov v 
znení neskorších predpisov“. zdroj: https://rokovania.gov.sk/RVL/Resolution?page=1  
 Na toto rozhodnutie vlády sa v podstate čakalo, aby sme vedeli, ako si má NKS a Mesto Nitra nastaviť 
poplatkové riešenia. Pán riaditeľ informoval o návrhu vlády o cene za triedený odpad MBÚ (s mechanicko-
biologickou úpravou) a za skládkovanie odpadu, s účinnosťou od 01.01.2025. Finančný poplatok za odpad 
po spracovaní MBÚ je 5,83 Eur/t bez DPH (7,17 Eur/t s 23% DPH). Vláda schválila aj poplatok za 
uskladnenie odpadu na skládku, ktorý neprešiel MBÚ a to na sumu 55,44 Eur/t bez DPH  (72 Eur/t s 23% 
DPH). Poplatky boli schválené na 2 roky, takže do konca 2026 sa nebudú meniť.  



 Pán riaditeľ informoval, že s obdobnými číslami pracovali aj pri zostavení predpokladaného rozpočtu 
na rok 2025, nakoľko sa k zmluve za skládkovanie urobil dodatok, ktorým sa malo preklenúť obdobie, kedy 
samosprávy a ani „odpadári“ nevedeli, s akými poplatkami majú pracovať a kalkulovať. Z uvedeného vyplýva, 
že v konečnom dôsledku tieto návrhy cien nebudú mať až taký závažný vplyv na rozpočet mesta Nitra. Pri 
analýzach a prepočtoch sa dospelo k záveru, že mierne navýšenie poplatkov pravdepodobne bude potrebné, 
ale je to skôr na politickej vôli poslancov MZ, či zvýšia poplatok občanom, ktorí teraz platia vo výške 50 
Eur/rok/osoba, alebo sa mierne navýši cena podnikateľským subjektom, ktorí aktuálne platia 0,039 Eur/l. 
Zároveň informoval, že pokiaľ ostane pre FO zachovaný poplatok, pravdepodobne sa pre PO zvýši na 0,048 
Eur/l, čo podľa analýz, ktoré sú predbežne spracované, predstavuje navýšenie cca 100 Eur na rok. 
Samozrejme, finálny výsledok bude v konečnom dôsledku na rozhodnutí samotných poslancov mestského 
zastupiteľstva, ktorí rozhodnú, či navýšia všetkým skupinám, a vytvoria tak finančný obnos naviac do 
budúcnosti (akúsi rezervu), alebo zachovajú pôvodné sadzby poplatkov.  
 Následne pokračovala diskusia na tému vymáhania nedoplatkov na smetnom, ktoré znamenajú pre 
mesto výpadok finančných prostriedkov v 100-tisícoch. Väčšinovú časť neplatičov tvoria osoby najmä 
z marginalizovaných skupín – Orechov dvor, Borová, Drážovce atď. Citeľný výpadok je aj pri odpustených 
poplatkoch pre osoby v dôchodkovom veku (tu je poplatok s úľavou pre osoby vo veku nad 72 rokov), 
študujúcich, pracujúcich v zahraničí, nakoľko všetci tvoria v meste odpad v čase, keď sa tu nachádzajú. Tieto 
výpadky sa následne vyrovnávajú z prostriedkov, ktoré zaplatia ostatní občania. Odpadové hospodárstvo je 
sféra, ktorá z časti musí fungovať aj na sociálnej báze, ale nie zneužívaním a neplatením, čím sa poctivým 
platcom zvyšujú náklady na život na úkor neplatičov.  

Ako uviedol pán podpredseda komisie, pán Hollý, za zváženie stojí možnosť spoplatnenia obyvateľov 
Ukrajiny žijúcich v meste Nitra, pretože sú tiež pôvodcami odpadov, avšak zatiaľ poplatok za odpady v meste 
Nitra neplatia. Je to podobný princíp, ako pri poplatkoch za dopravu v MHD.  
 Následne prešla diskusia aj k samotnému vývozu odpadu z problémových lokalít, napr. ulica Borova, 
alebo Orechov dvor. Pri vývoze odpadu v týchto problémových lokalitách sú často nápomocní pracovníci 
MsP, MOPS, prípadne hliadky MsP. Všetci prítomní sa zhodli, že k rýchlemu vyriešeniu tejto problematiky 
asi tak ľahko nedôjde, kým pri každom smetiarskom aute nebude policajná hliadka ako doprovod, čo však 
nie je z kapacitných dôvodov vždy realizovateľné.  

Počas posledného zasadnutia komisie v 10/2024 bolo prijaté uznesenie komisie č. 34/2024 v tomto 
znení: Komisia pre životné prostredie, verejný poriadok a komunálne činnosti žiada komisiu a odbor školstva, 
mládeže a športu pripraviť v spolupráci s NKS preškolenie pracovníkov ohľadne zlepšenia triedenia odpadov 
v zariadeniach Materských a Základných škôl v meste Nitra. 

Zároveň predsedníčka komisie túto požiadavku odkomunikovala s p. poslankyňou Martou Rácovou, 
predsedníčkou komisie školstva, mládeže a športu. Požiadavku prerokovali na svojej komisii a odsúhlasili 
tento návrh na preškolenie pracovníkov. Ako uviedol pán riaditeľ, samotná NKS robí okrem iného informačné 
a edukačné aktivity aj pre deti z MŠ a ZŠ, pre zvýšenie povedomia. Súhlasí, že preškolenie pracovníkov 
jedálni v MŠ a ZŠ je potrebné, a víta súhlasné stanoviská oboch komisií.  

 
Keďže neboli žiadne ďalšie otázky na prizvaného hosťa, predsedníčka komisie sa poďakovala 

riaditeľovi NKS za jeho účasť a vecný prístup k problematike.  
Pán riaditeľ sa následne o 15:42 poďakoval za prizvanie na komisiu, o problematiku odpadového 

hospodárstva a opustil zasadaciu miestnosť.  
Rozprava k aktualizácii informácií prebehla bez uznesenia členov komisie.  

 
3. Kontrola plnenia uznesení z predchádzajúcich zasadnutí komisie 

Predsedníčka spoločne s prítomnými členmi komisie prešla zoznam všetkých uznesení a ich plnenie. 
  
Následne prešla pani predsedníčka komisie ku kontrole dochádzky, ktorú mal za úlohu pripraviť 

zapisovateľ. Z dochádzky vyplynulo, že nie sú znova  prítomní dvaja členovia, ktorí majú najväčšiu absenciu, 
teda neprítomnosť na zasadnutiach. Apelovala na zodpovednosť členov a potrebu prítomnosti na komisie, 
čo sa žiaľ minulo účinku, keďže neboli prítomní práve tí, ktorých sa to týka, a tak boli tieto informácie podané 
prítomným členom len ako informatívna správa.  
 
4. Rôzne (došlá pošta, informácie z rokovania MZ, podnety členov komisie, útvarov MsÚ, iné) 
 

Poslankyňa p. Králová (riadne ospravedlnená z dnešného zasadnutia), preposlala emailovou 
komunikáciou podnety na zaradenie do bodu rôzne, kde uviedla svoje tri podnety. Predsedníčka komisie ich 
predniesla prítomným členom: 
 



4.1. „odporúča umiestniť na cintoríny (ak by sa nedalo na všetky, tak zatiaľ aspoň skúšobne - napr. Kynek, 
Janíkovce, Mlynárce...) kontajnery na separovaný zber odpadu, zároveň zvážiť umiestnenie "políc" na 
použité obaly zo skla od kahancov, ktoré by bolo možné ďalej použiť.“  
 
 Prítomní členovia prerokovali tento podnet, ktorý bol predostretý už v minulosti. Na základe 
skúseností z iných miest, by bolo vhodné nad umiestnením takýchto nádob uvažovať aj v našom meste a to 
celoročne, nielen počas sviatkov. Nakoľko sa po sviatkoch nájde odpad všade na cintorínoch, je otázne či to 
zlepší situáciu a či samotní obyvatelia budú schopní rozoberať a separovať napr. kahance – plast, sklo 
a zbytkový vosk.  

Každopádne je to kladná iniciatíva, ktorá je potrebná aj vzhľadom na aj na potrebu zvyšovania 
povedomia u občanov v oblasti separácie odpadov.  

Pani predsedníčka informovala, že predmetnú problematiku preberala taktiež s vedúcim odboru ŽP 
Ing. Lančaričom, PhD. Podľa jeho vyjadrenia sa na odbore ŽP zaoberajú týmto podnetom už dlhšie a do 
budúcnosti by mali byť prehodnotené všetky potrebné kroky, vrátane prieskumu u obyvateľov. 
 
Uznesenie Komisie pre životné prostredie, verejný poriadok a komunálne činnosti č. 39/2024:  

Komisia pre životné prostredie, verejný poriadok a komunálne činnosti prerokovala podnet „separovanie na 
cintorínoch v meste“ a žiada OŽP o podanie informácie v akom štádiu, rozsahu a  stave je rozpracovaný plán 
na riešenie separovaného odpadu v priestoroch cintorínov mesta Nitra. Termín: 12/2024 

Hlasovanie:  za: 6  proti: 0  zdržal sa: 0 

 
4.2. „odporučiť nákup techniky pre SMS - nakladač a štiepkovač konárov, značne by sa zefektívnili práce pri 
opiľovaní drevín, 1 nakladač, ktorý SMS má nepostačuje, drvič by prispel k tomu, že z miesta opiľovania by 
sa znížil počet prevozov opíleného materiálu, do auta by sa vošlo viac, nevozil by sa "vzduch", ušetrili by sa 
aj pohonné hmoty. Navyše by sa v mnohých prípadoch štiepka dala použiť priamo na mulčovanie v mieste 
vzniku“ 

 
Členovia komisie prerokovali aj tento podnet a skonštatovali, že už bolo v ostatnom čase niekoľko 

odporúčaní pre SMS na nákup novej techniky počas roku. V rámci schvaľovania rozpočtu v MZ Mesta Nitra 
samotné SMS predložilo žiadosť na navýšenie finančných prostriedkov na nákup techniky (v časti kapitálové 
výdavky). Technické prostriedky vedia pracovníci SMS reálne v teréne využiť. Tieto požiadavky a návrhy 
vedia členovia komisie dopĺňať aj počas roka po dohode  s vedením SMS a po schválení v MZ. Členovia 
komisie sa zhodli na podpore návrhu p. Královej uznesením a to nasledovne:  

 
Uznesenie Komisie pre životné prostredie, verejný poriadok a komunálne činnosti č. 40/2024:  

Komisia pre životné prostredie, verejný poriadok a komunálne činnosti prerokovala podnet „nákup novej 
techniky pre SMS“ a odporúča nákup techniky pre SMS v zmysle podnetu pani poslankyne Královej. Zároveň 
žiadame vedenie SMS o zaslanie presného zoznamu návrhu nákupu techniky na rok 2025. Termín: 12/2024  

Hlasovanie:  za: 6  proti: 0  zdržal sa: 0 
 
 

4.3. „odporučiť komplexné riešenie problému s parkovaním v lokalite ZŠ Tulipánova, vchod do parku od ulice 
Vodná, ktorý zaslal emailom p. Šimonek, určite nepostačuje iba otvorenie brány školy, je to komplexnejší 
problém.“ 

 
Pani predsedníčka vysvetlila prítomným členom, ktorí neboli v emailovej komunikácii s p. 

Šimonekom, podnet, ktorý bol od neho zaslaný. Ide o lokalitu v okolí ZŠ Tulipánova a vchod do parku od 
Vodnej ulice. Športoviská/telocvične tejto ZŠ využíva aj verejnosť, jediný prístup je však len zozadu z parku, 
brána a vstup od Pároviec sú zamknuté. Jazdí sa teda autami cez Vodnú ulicu, popri garážach a rovno do 
zákazu vjazdu - ešte pred zákazom je značka cestička pre chodcov a cyklistov. Vodiči teda porušujú rovno 
2 zákazy. Potom však nasleduje vjazd do areálu ZŠ a tam je to problematické - tma, blato, veľká plocha 
zaliata vodou po daždi. Požiadavka bola na reguláciu tejto lokality. Doložená bola tiež fotodokumentácia 
z emailovej správy.  

Vyjadrenie člena komisie, p. Vetráka, k tejto problematike parkovania áut na ulici Vodná za garážami 
až k rybárskemu domu a v areály ZŠ Tulipánová: K parkovaniu áut v rozsahu, akom to popisuje obyvateľ, 
dochádza cca 2 krát do roka a to v čase stretnutia „ľadových medveďov“ a stretnutia rybárov. Počas bežného 



roka je situácia relatívne pokojná, s minimálnym počtom vozidiel. Pokiaľ sa ihrisko školy využíva k prenájmu, 
tak tam parkuje pár vozidiel pri oplotení a hangári.  

Mláky na ceste sa robia v čase silných dažďov. Zlepšenie situácie by zabezpečila len rekonštrukcia 
tejto komunikácie.  

 Pán Šimonek posielal aj v minulosti rôzne podnety, resp. sťažnosti na komisiu ŽP, ale priame 
pozvanie na zasadnutie komisie, za účelom prerokovania, alebo v riešenej lokalite, ktoré mu boli aj 
v minulosti ponúknuté, nikdy neprijal a to z dôvodu pracovnej vyťaženosti.  

Člen komisie p. Duchoň prejavil záujem o kontrolu dopravného značenia, ktoré ako sa členovia zhodli, 
vykoná spoločne s vedúcim dopravy Ing. Maruniakom, resp. ním povereným pracovníkom. Taktiež člen p. 
Vetrák prejavil záujem svojej účasti na tejto kontrole dopravného značenia.  

Členovia komisie sa zhodli na vykonaní tvaromiestnej obhliadky tejto lokality spolu s kontrolou 
dopravného značenia a navrhnutia riešenia na mieste problémovej lokality – čo bude ako prvý krok v riešení 
tohto problému. V rámci prerozdelenia kompetencií po vyhodnotení situácie a záverov komisia prepošle 
požiadavku na doriešenie odboru dopravy, ktorý je kompetentný v danej veci konať. Ing. Maruniak bol s touto 
problematikou oboznámený predsedníčkou komisie a s navrhovaným postupom je stotožnený. 

   
Uznesenie Komisie pre životné prostredie, verejný poriadok a komunálne činnosti č. 41/2024:  

Komisia pre životné prostredie, verejný poriadok a komunálne činnosti prerokovala podnet p. Šimoneka 
„problematika parkovania na ulici Tulipánova a vchod do parku od ulice Vodná“ a žiada Odbor dopravy 
vykonať tvaromiestnu obhliadku, skontrolovať danú lokalitu, použité dopravné značky a riešiť dopravné 
značenie v lokalite Vodná ulica – rybársky dom – vjazd do ZŠ Tulipánová. 
Kontaktné osoby za komisiu: p. Duchoň, p. Vetrák. Termín: do 05.12.2024 

Hlasovanie:  za: 6  proti: 0  zdržal sa: 0 
 
4.4 problémová budova vlastníka DOMO PLUS spol. s r.o., Bancíkovej 7, Bratislava, PSČ 821 03, na 
Benkovej ulici, Klokočina 
 

Pani predsedníčka informovala prítomných, že VMČ 4 Klokočina, evidujú dlhodobo problémovú 
opustenú a schátranú budovu bývalého výpočtového strediska, resp. predajne kobercov na Benkovej ulici 
(nazývanej tiež DOMO), ktorej riešenie je komplikované, z dôvodu vlastníckych vzťahov a právnych 
predpisov, ale tiež nečinnosti majiteľa. V tejto budove sa nachádzajú ľudia bez domova, šíri sa odtiaľ 
neznesiteľný zápach, niekoľkokrát tam došlo k menším požiarom odpadkov a narušeniu verejného poriadku. 
Zároveň je táto budova nebezpečná a ohrozuje školopovinné deti z neďalekej ZŠ Benkova. Problém je tiež 
veľký výskyt hlodavcov (potkanov), na ktoré sa sťažoval tiež riaditeľ ZŠ Benkova. V rámci riešenia bol 
vyzývaný vlastník budovy opakovane na nápravu, ale bezvýsledne. Riešila sa aj možnosť oplotenia, za účasti 
ÚHA, ale Mesto Nitra nemôže vynakladať finančné prostriedky na ochranu súkromného majetku. 
V predmetnej budove je z uvedeného dôvodu nariadený štátny stavebný dozor – ktorý práve prebieha. 
Regionálny úrad verejného zdravotníctva so sídlom v Nitre vykonal kontrolu na základe sťažností o výskyte 
hlodavcov a nariadil vlastníkovi vykonať mimoriadnu deratizáciu. 

Po krátke diskusii sa dospelo k záveru, že okrem plánovaných kontrol zo strany MsP, by bolo vhodné 
zredukovať koruny niektorých drevín a vypíliť krovitý porast okolo budovy, ktorý znemožňuje kontrolu vo 
vnútorných priestoroch objektu v nižších podlažiach – čím sa budova síce stane viac viditeľná, ale zjednoduší 
sa tak práca pre hliadky MsP.  

V súvislosti s budovou DOMO sa viedla aj rozsiahlejšia diskusia, prečo už nie je v platnosti VZN č. 
3/92 (príp. 15/92), ktoré riešili práve problémy zápachu, znečisťovania a obťažovania okolia. Členovia 
komisie sa zhodli, že by bolo vhodné vykonať právnu analýza, prečo tieto VZN boli zrušené a nie sú v 
platnosti. Predsedníčka komisie preverí tieto VZN, vyžiada k tomu od právneho odboru stanovisko.  

 
Uznesenie Komisie pre životné prostredie, verejný poriadok a komunálne činnosti č. 42/2024:  

Komisia pre životné prostredie, verejný poriadok a komunálne činnosti žiada OŽP o zabezpečenie ošetrenia 
a zredukovanie koruny stromov a niektorých drevín, vr. vypílenia krovitého porastu v priamom okolí budovy 
DOMO, Benkova ulica, p.č.7629 k.ú. Nitra, tak aby nezasahovali na chodníka a bola možná kontrola smerom 
do budovy (ako pomoc pre výkon kontroly príslušníkov MsP).  

Hlasovanie:  za: 6  proti: 0  zdržal sa: 0 
 
 
 



4.5 Zasadnutie komisie dňa 05.12.2024  
 

Na základe viacerých podnetov od členov komisie, sa prítomní zhodli, že ďalšie zasadnutie komisie, 
05.12.2024, sa bude konať v priestoroch Turistického informačného centra Nitra, na Štefánikovej ulici. 
Priestor zabezpečí pán Hollý, podpredseda komisie. 

 
 

5. Záver, ukončenie 

Pani predsedníčka poďakovala prítomným členom komisie za slušnú a vecnú diskusiu a ich podnety. 
Následne ukončila zasadnutie komisie ŽP. 

Zasadnutie komisie sa skončilo o 16:29 hod.    

 

Najbližšie zasadnutie komisie sa bude konať dňa 05.12.2024 od 15,00 hod, v priestoroch 
Turistického informačného centra Nitra, na Štefánikovej ulici, v zmysle odsúhlaseného 
harmonogramu zasadnutí. 

 

 

V Nitre, 08.11.2024 

 

     Ing. Martina Dubaiová, v.r. 

predsedníčka Komisie pre ŽP, verejný poriadok 
a komunálne činnosti 

   

Za správnosť: 

Mgr. Jozef Gallik, PhD., v.r., zapisovateľ komisie  


